▍醫療科技展 2021展品文宣資料
	展品名稱
	（中文）先進核酸藥物及製劑技術
（英文）lipid nanoparticles for nucleotide delivery

	行銷關鍵字建議
	mRNA, vaccine, gene therapy

	展覽對象包含一般大眾，因此下方展品資訊建議從四點切入撰寫：
· 產業界的需求與商機(Business Opportunity)

· 提出何種解決方案(Solution)

· ITRI技術的創新點(Key Innovation)、差異點(Differentiation)

· 此技術的應用領域(Application)、目前的領先地位(Status)與效益(Value Proposition)

	技術簡介：
（中文，250字內簡述）
BNT及Moderna能成功開發Covid-19 疫苗的關鍵因素是可傳輸核酸的脂質奈米粒子技術，疫苗的問世也為未來核酸藥物開發奠定了技術基礎。工研院使用目前最新進的流道技術製備可傳輸核酸的脂質奈米粒子，並投入開發具自主性之可離子化脂質關鍵原料，除提高傳輸效率及安全性，也避免關鍵原料與專利掌握在國外藥廠，不利國內核酸藥物或疫苗發展。此核酸傳輸技術除了應用在疫苗之外，也可以用在癌症、基因治療及特定蛋白質缺乏所造成之疾病等。
Introduction
（英文）

Lipid nanoparticle for nucleotide delivery are essential technology for the success of BNT’s and Moderna’s Covid-19 vaccines. The mass usage of such mRNA vaccine with lipids nanoparticle also lay the groundwork for future nucleotide medicine. ITRI has applied the state-of art microfluidic technology to produce lipid nanoparticle for nucleotide delivery and research on novel ionizable lipids, which are key ingredients of lipid nanoparticles, to enhance delivery efficiency and improve safety. 
It also avoids the control of key raw materials and patents in foreign pharmaceutical companies, which is detrimental to the development of domestic nucleic acid drugs or vaccines. In addition to the application of this nucleic acid transmission technology in vaccines, the technology can also be used in cancer, gene therapy, and diseases caused by lack of specific proteins.


	技術特性(3~5項)

（中文）
1. 脂質奈米粒子尺寸可利用組成成分調控範圍在70-200 奈米間，且具有很良好的尺寸分布控制。
2. 脂質奈米粒子之核酸藥物包覆率達90%。
Features
（英文）
1. The size of lipid nanoparticle can be adjusted between 70-200 nanometers by composition, and it has a very good size distribution control.

2. The nucleic acid drug coating rate of lipid nanoparticles reaches 90%.


	技術優勢(3~5項)
（中文）
1.  避免使用病毒載體，提高核酸藥物治療安全性及重複應用性。

2.  完整核酸傳輸包覆技術及評估技術可協助開發核酸藥物。
Technology Advantages
（英文）

1. Avoid the use of viral vectors which improve the safety and possibility of repeat dosing of nucleic acid drug treatment.

2. Provide service of manufacture of nucleic acid delivery vehicles and related evaluation platform which can facilitate development of nucleic acid drugs.


	應用範圍/產業效益(3~5項)
（中文）
1. 基因治療
2. 核酸疫苗
3. 癌症治療
4. 罕病治療

Applications

（英文）

1. Gene therapy
2. mRNA vaccine

3. Oncology


	附件：產品照片或流程圖

為了豐富設計，請技術組多提供相關圖片(解析度較佳的)，如展品照片、技術流程圖、產業應用流程等等。
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	技術聯絡人：

（中文）鄭淑珍
Contact：
（英文）Felice Cheng
	電話：

03-5743973
	E-Mail：

Itria00563@itri.org.tw
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